OLIY TA'LIM MUASSASALARIGA

KIRUVCHILAR UCHUN

"XORAZM ILM ZIYO" NTM

+998995607273 raqamiga SMS yuboring. 3460XTVL*Familiya Ism (Viloyat)
*JAVOBLAR

Namuna: 3460XTVL*Boltayev Anvar (Qashqadaryo)*BAADACCCAACA...

Izoh:

- 1) Agar sizni ism familiyagizda yoki viloyatingiz nomida O',G' harflari qatnashsa ularni oʻrniga U va G harflarini ishlating.
- 2) Harflarni faqat lotin alifbosida yozing.
- 3) Repetitsion testlar faqat koʻrsatilgan sanalar uchun yaroqli. 15.07.2019-17.07.2019
- 4) Repetitsion testning sms javoblari soat 21:00 gacha qabul qilinadi.

Natijalar: Har kuni @repetitsiontestuz kanalida soat 22:00 e'lon qilinadi

SAVOLLAR KITOBI

		999997
BLOKLAR:		Ona tili va adabiyoti (3.1) Matematika (2.1) Ingliz tili (1.1)
Test topshiruvchi:		
	F.I.O.	IMZO
QAT!		

DIQQAT!

Test topshiriqlarini yechishdan avval savollar kitobini varaqlab, unda har bir fan bo'yicha savollar soni to'liqligini tekshiring. Agar savollar soni kamligi aniqlansa yoki savollar kitobi raqami bilan javoblar varag'idagi "savollar kitobi raqami" bir xil bo'lmasa, darhol auditoriya rahbariga ma'lum qiling.

Savollar kitobida va javoblar varag'ida test topshiruvchining familiyasi, ismi, otasining ismi to'ldirilganligiga va imzosi qo'yilganligiga e'tibor qarating!

ONA TILI VA ADABIYOTI

1. Sen boʻlmasang soʻzlarning

Bagʻri ming tilim boʻlar,

Onajon, ona tilim,

Mening shohona tilim.

She'riy parchada otlar tarkibida qatnashgan shakl yasovchi qoʻshimchalar soni necha?

A) 5 ta B) 4 ta C) 7 ta D) 6 ta

2. Qaysi qatorda quyi tor unlilar fonema vazifasini bajargan?

A) undash - undosh, ana - ona

B) sirop - serob, soliq - solih

C) tang - tong, uzuk - uzik, urish - urush

D) sudxo'r - sutxo'r, so'kmog - sugmog

3. Noto'g'ri yozilgan so'zlar qatorini ko'rsating.

A) bo'ysunmoq,gulsapsar,binoyi

B) oliyjanob,taqiqlamoq,ohanrabo

C) taqchil,bug'u,hasharot,

D) hukumron, alyuminiy, vakum

4. Javoblarning qaysi birida tasviriy ifoda ma'nosi noto'g'ri berilgan?

A) Makkajoʻxori – oltin boshoq

B) Fargʻona – yashil vodiy

C) Pilla – kumush tola

D) Pomir – dunyo tomi

5. Nechta soʻz notoʻgʻri yozilgan?

aboniment, avf, fortepiano, krepdeshin, koreys, intellektual, slavyan, talafot

A) 5 ta B) 3 ta C) 6 ta D) 4 ta

6. Och-yalang'och yashayotganlarni hech gachon men unutolmayman.

Gapda nechta bitishuv munosabatli fe'lli so'z birikmasi bor? A) 3 ta B) 2 ta C) 1 ta D) 4 ta

7. To'ldiruvchi ergash gapli qo'shma gap berilgan qatorni

A) Qayerda janjalli ish bo'lsa,o'sha kishini ro'para qilamiz.

B) Shohga bildirdilarki,navkarlar boshqa bir puldor beklar xizmatiga o'tib ketadilar

C) Yutug'imiz shundaki,har bir xodim o'z vazifasini yaxshi bilardi

D) Ukam o'qisin deb kitob sotib oldim

8. Butoqlarda minglab qushlar chax-chax sayraydi. Ushbu gapda tagiga chizilgan soʻz qaysi turkumga mansub va qaysi gap boʻlagi vazifasini bajargan?

A) taqlid soʻz, hol

B) taglid soʻz, aniglovchi

C) undov soʻz, aniqlovchi

D) undov soʻz, hol

9. Berilgan soʻzlardan nechtasi imlo qoidasiga koʻra notoʻgʻri

halqum, habash, xokisor, hashorat, tadqiqot, tadbiq, qat'iy nazar

A) 5 ta B) 4 ta C) 3 ta D) 2 ta

10. Nisbiy sifat qatnashgan gapni belgilang.

A) Zum oʻtmay dahshatli suron togʻ-toshlarni larzaga soldi.

B) Nido bergil, qaydasan, sharpangga quloq tutdim,

Sirli tushlar ko'rib men bor dunyoni unutdim.

C) Dunyo degan shundayin anglab bo'lmas sir ekan,

Goh keng ekan, gohida tuynuksiz qasr ekan ...

D) Qop-qorong'i dala ustida bulutlar uzoq aza tutdi.

11. Otam bizga suyak dastali, shisha ko'zli pichoqni ko'rsatdi. Ushbu gapdagi ot so'z turkumlari qaysi gap bo'laklari vazifasida kelgan?

A) ega, aniqlovchi, to'ldiruvchi, to'ldiruvchi

B) ega, aniqlovchi, aniqlovchi, to'ldiruvchi

C) ega, to'ldiruvchi

D) ega, aniqlovchi, aniqlovchi, aniqlovchi, to'ldiruvchi

12. Bu yerda tayyorlanayotgan turli-tuman shirin milliy taomlar, gulay shart-sharoitlar va yuqori darajada koʻrsatilayotgan xizmatimiz sizga soʻzsiz manzur boʻlishiga ishonchingiz komil boʻlsin. Ushbu gapda bir tovushdan iborat qoʻshimchalar soni

nechta?

A) 4 ta B) 5 ta C) 3 ta D) 2 ta

13. Qaysi soʻzdagi nuqtalar oʻrnida jarangli, sirgʻaluvchi, labtish tovushi yozilsa ham, uning jarangsiz jufti talaffuz qilinadi?

A) sha..qat B) a..tomat

C) ta..silot D) a..zal

14. Abror qizni darrov tanidi u qo'shni mahalladagi do'konda ishlar edi. Ushbu gapda qaysi tinish belgi tushirib qoldirilgan?

A) nuqtali vergul B) tire

C) ikki nuqta D) vergul

15. Alisher Navoiy (1) va Aleksandr Pushkin (2) asarlarida nechta so'zdan foydalangan?

a) 26035 ta; b) 21193 ta; c) 26053 ta; d) 21195 ta.

A) 1-a, 2-b B) 1-c, 2-b

C) 1-c, 2-d D) 1-a, 2-d

16. Tarkibida teng bog'lovchi qo'llangan shaxsi noma'lum gapni belgilang.

A) Ikki quyonni nishonni birdan mo'ljallagan unisini ham, bunisini ham otolmaydi.

B) G'ulomjonning hikoyasi goh hayajon, goh tabassum bilan

C) Har qanday ishda mashaqqat ham toqat talab etilishini unutmaslik kerak.

D) Baxt va dard egizak ekanini unutmaganlargina baxtning qadrini his etadilar.

17. xatti ustuvo soʻzining ma'nosi nima?

A) Ustuvoning xati B) ekvator

C) ruxsatnoma D) ustuvor xat

18. Quyidagi tillardan qaysi biri turkiy tillar oilasining qarluq guruhiga mansub?

A) tatar B) gozog

C) uyg'ur D) qoraqalpoq

19. Quyida berilgan gapdagi ibora qaysi gap boʻlagi vazifasida kelgan? Daladagi hosilni koʻrib, raisning boshi osmonga yetdi.

A) toʻldiruvchi B) kesim

C) aniqlovchi D) ega

20. nota, bayonnoma, bitim, konvensiya Rasmiy uslubning qaysi turiga mansub?

A) sof tadbirkorlik uslubi

B) idoraviy devonxona uslubi

C) sof qonunchilik uslubi

D) diplomatik uslub

21. Yaxshini yomon dema, olishing bo'lsa ham // yomonni yaxshi dema, yaqining bo'lsa ham. Ushbu gapda // belgisi o'rniga qanday tinish belgisi qo'yiladi?

A) nuqtali vergul B) ikki nuqta

C) vergul D) tire

22. «Bu – men tugʻilgan tuproq»(Mirtemir) she'rida nima sadaf misol oq deb ta`riflanadi?

A) juvari. B) guruch.

C) paxta. D) tishlar.

23. "Chirishbozlik" soʻzining oʻzbekcha muqobili...? A) urinish, harakat qilish B) bahs boylash

C) topqirlik

24. "Avesto"da Zardusht she'rlari va ibodat payti ijro etiladigan

D) koʻpkari, ulog oʻyini

- matnlar nima deyiladi? A) Gohlar B) Vendidod
- C) Visparad D) Yashtlar
- 25. "Uning uchun koʻrichak ham, tomoq ogʻriq ham, ruxiy xastaliklar ham bir - farqi yoʻq!" "Bemor" hikoyasidan olingan ushbu parchada kim nazarda tutilgan?
 - A) bir xotin B) tabib
 - C) Baxshi D) qoʻshni kampir
- 26. N.Ganjaviyning Arzinjon hokimi Faxriddin Bahromshohga bagʻishlab yozgan dostonini toping.
 - A) "Maxzan ul-asror" B) "Xusrav va Shirin"
 - C) "Haft paykar" D) "Layli va Majnun"
- 27. Hans Kristian Andersenning qaysi ertaklarida talqin jonli inson muhitiga yaqinlikda beriladi? 1. "Dyumchaxon", 2. "Bulbul", 3. "Qor malikasi", 4. "Suv parisi", 5. "Improvizator", 6. "Bronza toʻngʻiz", 7. "Kumush tangacha" A) 1,3,4,6 B) 1,4,6,7
 - C) 1,2,3,4D) 1,3,4,5,6
- 28. "Ayollar sochi uzun, aqli qisqadur", degonlargʻa, Tovuqcha aqli yoʻq, axlatni titkonlargʻa oʻt tushsin. "Xotunlar mol qatori sotilur", deb mushtiparlarni, Zulayho, Layli, Shirinni tan olmagʻonlargʻa oʻt tushsin". Ushbu satrlar kimning qalamiga mansub?
 - A) Anbar Otin B) Dilshodi Barno
 - C) Uvaysiy D) Nodira
- 29. Oʻlmas Umarbekovning koʻp bahs, tortishuvlarga sabab boʻlgan asari qaysi?
 - A) "Urush farzandi" B) "Sevgim, sevgilim"
 - C) "Yoz yomgʻiri" D) "Odam boʻlish qiyin"
- 30. "Hibatul -haqoyiq" asarining 1- boʻlimi nima haqida?
 - A) Ilm manfaati, jaholatning zarari haqida
 - B) Dunyoning oʻzgarib turishi haqida
 - C) Axloqning karomati, harislikni tashlash haqida
 - D) Tilni tiyish va adab-axloq haqida

MATEMATIKA

- 31. Quyidagi ko'paytmalardan qaysi biri 46 ga qoldiqsiz bo'linadi?
 - A) 26 · 25
- B) 23.58 C) 35.42 D) 33.15
- 32. $\frac{10^{2011}+10^{2013}}{10^{2012}+10^{2012}}$ nisbat quyidagi sonlardan qaysi biriga eng
 - A) 5 B) 1/2 C) 1/3 D) 10
- 33. Hisoblang $\frac{3^9 \cdot 2^{19} + 15 \cdot 4^9 \cdot 9^4}{6^9 \cdot 2^{10} + 12^{10}} \cdot \left(\frac{3}{4}\right)^{-1}$.
 - A) 1 B) $\frac{2}{2}$ C) $\frac{1}{2}$ D) 2
- 34. $A(x) = a(x-2)(x+2) + 2(x^2 bx + 3)$ va $B(x) = bx^2 8x 4a + 6$ ko'phadlar aynan teng bo'lishi uchun a va b lar qanday bo'lishi kerak?
 - A) a = 2, b = 4 B) a = -2, b = -4
 - C) a = 2, b = -4 D) a = -2, b = 4
- 35. Hisoblang $\left(\frac{\sqrt{2+\sqrt{3}}}{\sqrt{2-\sqrt{3}}} + \frac{\sqrt{2-\sqrt{3}}}{\sqrt{2+\sqrt{3}}}\right)^2 2$.
 - A) 14 B) 18 C) 12 D) 15

36. ax = by = cz = 6 va x + y + z = 36 ekani ma'lum $\frac{1}{a} + \frac{1}{b} + \frac{1}{c}$ ni toping,

B) 5 C) 12 D) 6 A) 9

37. Uchburchakning tomonlari 6, 7 va 8 m ga teng. 6 m li tomonning 8 m li tomondagi proeksiyasini toping (m).

A) $3\frac{3}{16}$ B) $2\frac{13}{16}$ C) $4\frac{3}{16}$ D) $3\frac{1}{16}$

38. Tomonlari 104, 112 va 120 bo'lgan uchburchakka tashqi chizilgan aylana radiusini toping.

B) 60 C) 64 D) 63

39. 3 sm radiusli aylana 10 sm tomonga ega rombga ichki chizilgan. Rombning o'tkir burchagi kosinusini toping.

A) $\frac{4}{5}$ B) $\frac{\sqrt{3}}{2}$ C) $\frac{2\sqrt{2}}{3}$ D) $\frac{3}{4}$

40. Agar muntazam ko'pburchakning tashqi burchagi 36° ga teng bo'lsa, u qancha tomonga ega?

A) 12 B) 8 C) 10 D) 6

- 41. $\sqrt{5+4\sqrt{x+1}+x}+\sqrt{18+6\sqrt{9-x}-x}=9$ tenglama ildizlari ko'paytmasini toping. A) 4 B) 0 C) \varnothing D) -4
- 42. Tengsizlikni yeching $(x+3)\sqrt{10-3x-x^2} \le 0$.
 - A) $[-5; -3] \cup \{2\}$ B) [-5; -3]
 - C) $(-\infty; -3]$ D) $(-\infty; -5]$
- 43. 3 soni bilan noma'lum son orasiga shunday son qo'yilganki, bu uchta son arifmetik progressiya tashkil etadi. Agar ikkinchi son 6 ga kamaytirilsa, musbat hadli geometrik progressiya hosil bo'ladi. Arifmetik progressiyaning ikkinchi hadini toping.

C) 15 D) 14 A) 27 B) 12

44. $e^x + 7e^{-x} = 8$ tenglama ildizlarining yig'indisini toping.

A) ln 7 B) 8 C) ln 7e D) ln 8

- 45. x+y=1 to'g'ri chiziqqa parallel to'g'ri chiziqni ko'rsating.

 - A) x-y=2 B) y=x+1C) y=x-1 D) 2x+2y+3=0
- 46. Muntazam to'rtburchakli prizmaning hajmi 1944 ga, yon sirti $432\sqrt{2}$ ga teng. Prizma asosining simmetriya markazidan ustki asosining uchigacha bo'lgan masofani toping.

A) 8 B) 9 C) 15 D) 12

47. Muntazam to'rtburchakli piramidaning diagonal kesimi yuzi 54 ga, uning balandligi esa 9 ga teng. Piramidaning hajmini toping.

A) 216 B) 206 C) 128 D) 648

48. Muntazam uchburchakli piramidaga konus ichki chizilgan. Agar piramidaning yon yoqlari asosning tekisligiga 60° burchak ostida og'ganligi va piramidaning asosiga ichki chizilgan doira radiusi 16 ga tengligi ma'lum bo'lsa, ushbu konusning yon sirti yuzasini toping.

D) 536π A) 514π B) 512π C) 524π

- 49. $f(x) = \frac{\sqrt{x} 1}{\sqrt{x}}, \quad f'(1) = ?$
 - A) $\frac{1}{2}$ B) 2 C) mavjud emas D) 1

50. $y = 2\sin\frac{\pi x}{3} + 3\cos\frac{\pi x}{4} - tg\frac{\pi x}{2} = 0$ funksiyaning eng kichik

D) 12π

musbat davrini toping. A) 24 B) 12 C) 24π

51. Muntazam uchburchakli prizmaning hajmi 16 ga teng. To'la sirtining yuzi eng kichik bo'lishi uchun asosning tomoni ganday uzunlikda bo'lishi kerak?

A) 4 B) 2 C) 3 D) 6

52. $y = -2 + 3\sin(4x - 8)$ funksiyaning qiymatlar sohasini toping.

A) [0; 2) B) [-5; 1] C) [-1; 1] D) [-3; 2]

- 53. $f(x) = (1+2x)^2$ funksiyaning hosilasini toping.
 - A) 4(1-2x) B) 4(1+2x)
 - C) 2(1+2x) D) 4x(1+2x)
- 54. Agar tga = 2 bo'lsa, $\frac{2}{3 + 4\cos 2\alpha}$ ifoda nimaga teng?
 - A) $-3\frac{1}{3}$ B) $-\frac{10}{27}$ C) $\frac{10}{27}$ D) $3\frac{1}{3}$
- 55. Ushbu tengsizlikni yeching. $\sin 4x < -\cos 4x$
 - A) $\left(-\frac{\pi}{4} + 2\pi n; \frac{\pi}{4} + 2\pi n\right), n \in \mathbb{Z}$
 - B) $\left(-\frac{3\pi}{4} + 2\pi n; \frac{\pi}{4} + 2\pi n\right), n \in \mathbb{Z}$
 - C) $\left(-\frac{5\pi}{16} + \frac{\pi n}{2}; -\frac{\pi}{16} + \frac{\pi n}{2}\right), n \in \mathbb{Z}$
 - D) $\left(-\frac{5\pi}{16} + \pi n; -\frac{\pi}{16} + \pi n\right), n \in \mathbb{Z}$
- 56. Tepasigacha suv bilan to'ldirilgan idishning og'irligi 7 kg, yarmigacha to'ldirilgan idishning og'irligi esa 3 kg 750 g. Shu idishga sig'adigan suvning og'irligi (kg) qancha? A) 6,5 B) 5,5 C) 6 D) 5
- 57. Hisoblang 45813 · 45816 45812 · 45815. A) 137446 B) 91628 C) 241586 D) 81628
- 58. Agar $A \cap B = \{b, c, d\}$ va $A \cap C = \{b, d\}$ boʻlsa,

 $A \cap (B \cup C)$ to plam elementlarini toping.

- A) $\{b\}$ B) $\{c, d\}$ C) $\{c\}$ D) $\{b, c, d\}$
- 59. Surat va maxraji 40 dan katta boʻlmagan turli tub sonlardan iborat boʻlgan nechta oddiy kasr mavjud? B) 110 C) 55 D) 66
- 60. Quydagi javoblardan qaysi biri boʻsh toʻplam.
 - A) $A = \{x: 2^{3x+2} = -3, x \in R\}$
 - B) $A = \{x : \sin x \le 4, x \in R\}$
 - C) $A = \{x : 7x + 5 = 0, x \in R\}$
 - D) $A = \{x : x^2 \le 4, x \in R\}$

INGLIZ TILI

- 61. ... that five people died in the explosion.
 - A) it has reported B) they are reported
 - C) it's reported D) it's reporting
- 62. Choose the correct answer.

Computers are getting ... all the time.

- A) fastest B) fastly C) fast D) faster
- 63. Choose the answer which correctly completes the

These days more and more people can afford to fly, ... means the airways become increasingly crowded.

B) who C) that D) what

64. Choose the answer which correctly completes the

He has ... strong sense of family duty.

A) a B) an C) any D) the

65. Choose the correct answer.

Bring your ... half next time you come.

- A) the other B) other
- C) another D) the others

66. Choose the answer which correctly completes the

You have made your point clearly enough. You ... continue.

- A) mustn't B) oughtn't
- C) needn't D) don't have

67. Choose the answer which correctly completes the sentence.

Before the meeting began he assured me ... absolutely ready by the

end of the month.

- A) would the report be
- B) if would be the report
- C) if the report would be
- D) that the report would be
- 68. Choose the best answer. Dildora can't help . .. presents for her baby nephew all the time; she absolutely adores him!
 - A) buying B) bought C) buy D) to buying

69. Choose the correct answer.

We will move into our new house next month if it ... by

- A) is completed B) will complete
- C) has completed D) completes
- 70. Choose the answer which correctly completes the sentence. Oliver is grateful to his parents.... giving him the opportunity for a good education

A) to B) in C) for D) on

71. Choose the answer which correctly completes the

The coastal village which we spent our holiday in this year was ... beautiful that we are planning to go there again next

A) so B) very C) too D) such

72. ... quickly we ran, we just couldn't catch up with the van. A) even B) however C) much D) although

73. Choose the answer which correctly completes the sentence.

I went round to see her the ... night.

- A) others B) another
- C) the other D) other

74. Choose the answer which correctly completes the

"Can you tell me what the time is?" asked a man.

A man asked me what

- A) lime is B) is the time
- C) the time was D) was the time
- 75. Choose the answer which correctly completes the sentence. I don't know how many ... but it is very noisy in their flat.
 - A) do they have children
 - B) they do have children
 - C) children they have
 - D) children do they have

TEST(15-17.2019) 999997 15.07.2019

76. Choose the answer which correctly completes the

Ending the war was of mutual benefit to the countries. ... countries experienced rapid economic growth afterwards. B) Both C) Either D) Neither A) None

77. You seem to be ... problems with your washing machine. A) have had B) have C) having D) to have

78. Choose the answer which correctly completes the

Firuza receives too many presents for her birthday every year, ...?

A) doesn't she B) do you

C) doesn't he D) does he

Read and then choose the correct answer to question

After inventing dynamite, Swedish-born Alfred Nobel became a very rich man. However, he foresaw its universally destructive powers too late. Nobel preferred not to be remembered as the inventor of dynamite, so in 1895, just two weeks before his death, he created a fund to be used for awarding prizes to people who had made worth-while contributions to mankind. Originally there were five awards: literature, physics, chemistry, medicine, and peace. Economics was added in 1968, just sixty-seven years after the first

awards ceremony. Nobel's original legacy of nine million dollars was invested, and the interest on this sum is used for the awards which vary from \$40,000 to \$125,000. Every year on December 10.

the anniversary of Nobel's death, the awards (gold medal, illuminated diploma, and money) are presented to the winners. Sometimes politics plays an important role in the judge's decisions.

Americans have won numerous science awards, but relatively few literature prizes. No awards were presented from 1940 to 1942 at the beginning of World War II. Some people have won two prizes, but this is rare; others shared their prizes.

79. When did the first award ceremony take place?

A) 1961 B) 1895 C) 1968 D) 1901

80. Why was the Nobel prize established?

A) to spend the money

- B) to honor the-inventor of dynamite
- C) to recognize worthwhile contributions to humanity
- D) to resolve political differences

81. In how many fields are prizes bestowed?

A) 5 B) 6 C) 2 D) 10

Read and then choose the correct answer to questions

In the early Middle Ages, Europe was a land of rural villages. The

population was small. There were few towns and nothing that we

would call a large city. Europe was mostly covered with dense forests.

In the later Middle Ages, all of this began to change. The European

population grew much larger. Towns grew into real cities. Europeans

went out from their homeland to trade and fight with people

lived to the south and far to the east.

82. According to the passage, in the beginning of Middle

- A) Europe wasn't different in the past
- B) Europe was an agricultural land
- C) there were many people living there
- D) there was civilization despite everything

83. It is stated in the passage that as time changed

A) towns began to lose population

B) the towns and cities remained the same in Europe

C) the land was completely deforested

D) the rural life of Europe urbanized

84. It is obvious in the passage that

A) people from the south and the east were very wealthy

B) Europeans left their region for commerce and to struggle

eastern and southern people

C) the citizens of Europe were satisfied with their life

D) the population of Europe didn't change much

Read and then choose the correct answer to questions 85-87.

In the light of the present vast body of knowledge on the structure

and function of cells, it is remarkable to note that until 1665 the cell was unknown; and it was not until over a century later that the cell was first described as the basic structural unit of all

living matter. Because most cells are invisible to the unaided eye,

their discovery was not possible until the very important invention

of the compound microscope in 1590 by Jans and Zacharias

The honor for the discovery of the cell belongs to the English scientist Robert Hooke.

85. It is clear in the passage that today, we

- A) feel the necessity of knowledge more than ever
- B) know much about cells
- C) realize that what we thought about cells was not satisfactory
- D) are aware of the existence of cells but we need to know more

about it

86. It wasn't until 1765s that

A) the cell was discovered

B) the cell was understood to be the basic unit of every living

entity

- C) research on cells was stopped
- D) scientists put some of their theories into practice

87. We can understand from the passage that the discovery of

- A) was made possible with the invention of compound microscope
- B) was a few years before 1590
- C) was a coincidence rather than a deliberate attempt
- D) shocked everyone working in the field

Read the text. Then choose the correct answer to questions 88-90.

This summer Britons are predicted to spend £6 billion on package holidays. According to a new survey, the happiest holiday-makers are those who book with small, specialist companies. The survey suggests that choosing the right tour company may be more important than choosing the right resort or hotel. So, how can you make sure you end up with the sort of holiday you had in mind? If your budget is tight, work out exactly what you can-afford. Then, find a travel agent who has time to listen to your requirements. This can be hard though, as many large high street chains set sales targets for their staff, and may even limit the amount of time employees spend per customer.

The recent survey mentioned in the passage shows

A) British people spend £6 billion on package holidays annually

- B) small travel agencies usually satisfy their customers better
- C) most British people book their holidays through small travel agencies
- D) luxurious holiday resort are rarely preferred

89. Following the advice in the passage, if you want to have a low-budget holiday,

- A) decide exactly what you want before approaching an agency
- B) it would be a good idea to go on a working holiday
- C) make sure that you choose an excellent resort
- D) you should plan your finances carefully

90. The author warns that you may have difficulty in finding a travel agent who will

- A) give you a discount on the price
- B) listen to you at length
- C) offer you a cheap holiday
- D) offer decent holidays at lower prices